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It is Winter Carnival in Quebec City, bitterly cold and surpassingly beautiful. Chief
Inspector Armand Gamache hascome not to join the revels but to recover from an
investigation gone hauntingly wrong. But violent death is inescapable, even in the
apparent sanctuary of the Literary and Historical Society— where an obsessive
historian’s quest for the remains of the founder of Quebec, Samuel de Champlain,
ends in murder. Could a secret buried with Champlain for nearly 400 years be so
dreadful that someone would kill to protect it?
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Although he is supposed to be on leave, Gamache cannot walk away from a crime that
threatens to ignite long-smoldering tensions between the English and the French.
Meanwhile, he is receiving disquieting letters from the village of Three Pines, where
beloved Bistro owner Olivier was recently convicted of murder. “It doesn't make
sense,” Olivier’s partner writes every day. “He didn't do it, you know.” As past and
present collide in this astonishing novel, Gamache must relive the terrible event of his
own past before he can bury his dead.
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评论

三个案件和一个谜题，再次对作者的野心表示敬意。因此也放大了写作上的缺陷，铁血
大案不适合用过于迂回温婉的方式表现，两个成年男性的对话也不该温柔纯良得像幼童
和大人，揭穿的一刻是震撼，一再重复抒情却使该被同情的变得极其腻歪后面都希望能
黑化一下。主线陌生人里的罪案和魁省历史，主要在翻故纸堆，还是三松镇人伦惨变有
亲切感，但上集折腾了一本没解决的案件给波伏娃这水平的想吧想吧就破了科学么。

-----------------------------
來到Three Pines
Mystery系列第六本，作者野心更大，今次竟然有三條故事線！主線是Gamache在休假
時查的一單案，一個致力搜尋魁北克城的建立者Samuel de
Champlain遺體的狂人在Literary and Historical Society of
Quebec被殺。因為這個會屬於魁北克的英語社群，英文好的Gamache被邀幫忙。第二
條線是上一集的謀殺案，雖然「殺人犯」已入獄，但案件仍有疑點，同樣在休假的Ga
mache副手Jean Guy
Beauvoi再到三松村秘密查案。而為何他們一同放假？是因為早前發生的一單大案，令
他們身心受創，更有同僚不幸身亡......
這是第三條故事線。主線是個歷史推理故事，而那單為Gamache帶來考驗的案件，是
最印人入。
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